

# THE CHOICE OF FUNDAMENTAL RIGHTS IN ALGERIAN LABOUR LAW



## ABSTRACT

The study of fundamental rights at work revolves around two essential questions. The first is to determine which rights should be classified as such. The interest in this question reveals a diversity of international and national sources which, in the case of Algeria, are not in agreement with each other in the choice of these rights. Secondly, there is the question of the singular function assigned to fundamental rights. Doctrinal analysis distinguishes a diversity of functions, but it is not certain that they are reflected in a remarkable way in legislative and judicial practice.

**KEYWORDS:** *Fundamental Rights at Work, Constitutional Labour Law, Fundamental Legal Rights at Work.*

## RÉSUMÉ

L'étude des droits fondamentaux au travail s'oriente autour de deux questions essentielles. En premier lieu, il s'agit de déterminer quels sont les droits qui devraient être ainsi qualifiés. Cette question présente l'intérêt de révéler une diversité de sources internationales et nationales qui, dans le cas de l'Algérie, ne sont pas concordantes entre-elles dans le choix de ces droits. En second lieu, il s'agit de s'interroger sur la fonction singulière assignée aux droits fondamentaux. L'analyse doctrinale distingue une diversité de fonctions, mais il n'est pas sûr qu'elles se reflètent d'une façon remarquable dans la pratique législative et judiciaire.

**MOTS-CLÉS:** *Droits fondamentaux au travail, droit constitutionnel du travail, droit légaux fondamentaux au travail.*